

香港製輸內地肉製品及乳品 推薦食品生產商註冊

**Recommendation on Food Manufacturer Registration
for Hong Kong-Manufactured Meat and Dairy Products
Imported to the Mainland**

背景

Background

- ◆ 香港特別行政區政府環境及生態局與國家海關總署已於2025年5月19日簽署《香港輸內地肉製品檢驗檢疫和衛生要求備忘錄》和《香港輸內地乳品的合作安排》（合稱「《合作協議》」）

The Environment and Ecology Bureau of the Hong Kong Special Administrative Region Government and the General Administration of Customs of the People's Republic of China (GACC) had signed the Memorandum of Understanding on the Inspection, Quarantine and Hygiene Requirements for Meat Products Exported from Hong Kong to the Mainland and the Cooperation Arrangement for the Export of Dairy Products from Hong Kong to the Mainland (collectively referred to as “Cooperation Agreements”) on 19 May 2025.

現時情況

Present Situation

- ◆ 肉製品及乳品生產商現時已可登入「中國國際貿易單一窗口」遞交有關申請
- ◆ 食品生產商同時亦可登入食安中心經「食物貿易商入門網站」或紙本提交申請「推薦食品生產商註冊」

Meat product and dairy product manufacturers can now log in to the “China International Trade Single Window” (CITSW) to submit relevant applications.

Food manufacturers can submit online application for “Recommendation on Food Manufacturer Registration” (FMR) in the Food Trader Portal (FTP) via the Centre for Food Safety (CFS) website or submit a paper application.

基本要求

Basic Requirements

- ◆ 必須持有食物環境衛生署(“食環署”)發出的有效食物業牌照，食品必須於牌照列明的食物業處所內製造

A valid food business licence issued by the Food and Environmental Hygiene Department. Food products must be manufactured in the food premises stated in the food business licence;

- ◆ 有關食物業處所必須具備獲認證（例如ISO 22000認證）的食品安全管理系統；

An accredited food safety management system shall be in place in the food premises concerned (for example ISO 22000 certification);

基本要求

Basic Requirements

- ◆ 經國家海關總署確認有關食品可出口到內地；
Confirmation by the GACC that the food product(s) concerned can be exported to the Mainland;
- ◆ 有關食品符合中國國家標準及法規；
The food products concerned must comply with the national standards and laws of the Mainland.
- ◆ 其他證明文件、證書等
Other supporting documents, certificates, etc.

申請「推薦食品生產商註冊」

Application for “Recommendation on Food Manufacturer Registration”

1

- 食品生產商向食安中心經「食物貿易商入門網站」或紙本提交申請「推薦食品生產商註冊」

A food manufacturer applies to the CFS for FMR in the FTP or submit a paper application.

2

- 食品生產商在「中國國際貿易單一窗口」的「進口食品境外生產企業註冊管理系統」，提交基本資料

The food manufacturer submits basic information through “The System of China Import Food Enterprise Registration” of the CITSW.

- 食安中心確認食品生產商通過初步審核，於系統內查核並下載由國家海關總署提供之「生產企業註冊條件及對照檢查要點」及發給食品生產商跟進

Upon confirming the food manufacturer passed the preliminary check, the CFS will download a “Compliance Checklist for Registration of Overseas Establishments” (Checklist) and issue it to the applicant for compliance.

申請「推薦食品生產商註冊」

Application for “Recommendation on Food Manufacturer Registration”

3

- 食安中心參照國家海關總署的要求審查及確認符合「生產企業註冊條件及對照檢查要點」後，會向國家海關總署推薦註冊，國家海關總署會審批及完成相關註冊申請

The CFS will make a recommendation on registration to the GACC after reviewing and confirming compliance with all the requirements in the Checklist. The GACC will assess and conclude the registration application.

4

- 食品生產商須按食品批次向食安中心申請「動物製食品衛生證書」，食安中心人員會到場檢查

Food manufacturers shall apply for a “Health Certificate for Foods of Animal Origin” (HCFAO) for each consignment. The CFS will conduct on-site inspection.

5

- 確認符合要求後，食品生產商才獲發「動物製食品衛生證書」
HCFAO would only be issued after confirmation on compliance of all requirements.

- 食品生產商為食品批次報關及清關

The food manufacturer will conduct customs declaration and clearance for food consignment.

現時申請每宗「推薦食品生產商註冊」個案的費用為港幣9,331元

The application fee for each FMR application is HK\$9,331.

申請「推薦食品生產商註冊」

Application for “Recommendation on Food Manufacturer Registration”



香港特別行政區政府
食物安全中心

輸入查詢字串

首頁 > 出口食物 > 出口食物往內地 > 「推薦食品生產商註冊」申請指引 (適用於肉製品和乳品)

最新消息 >

關於我們 >

新聞稿

違規樣本及跟進樣本的檢測結果及食物事故

工作項目 >

委員會及論壇 >

進口管制 >

出口食物

• 出口驗證

• 出口食物往內地

• 出口商及業界的消息

屠房及食用動物監察 >

出口食物往內地

分享:  

「推薦食品生產商註冊」申請指引 (適用於肉製品和乳品)

輸內地肉製品和乳品

香港特別行政區政府環境及生態局與國家海關總署於2025年5月19日在香港簽署《香港輸內地肉製品檢驗檢疫和衛生要求備忘錄》和《香港輸內地乳品的合作安排》(合稱《合作協議》)。符合《合作協議》所列明要求的香港製造肉製品和乳品將可輸入內地。詳情可參閱相關新聞公告。

註冊程序

2. 海關總署已在其官方網站發布了關於註冊安排的「進口食品境外生產企業註冊」政務服務事項辦事指南，向相關企業解釋辦理註冊的流程。用以提交申請所需的資料也已上載到「中國國際貿易單一窗口」的「進口食品境外生產企業註冊管理系統」，涵蓋肉製品和乳品的分類及HS編碼，食物商可於該網站登錄/註冊後，查詢有關資料。

3. 本署海關總署認可為香港的其中一個主管當局，可在其職權範圍內推薦註冊肉製品和乳品及其他16類食品的生產企業。詳情可參閱「推薦食品生產商註冊」申請指引。

申請途徑

網上申請

4. 食物商如已開立食物貿易商人門網站 (FTP) 使用者帳戶，可在FTP網站提交推薦食品生產商註冊申請。

紙本模式申請

5. 申請人須將填妥的申請表格 (FEHB 333) 連同所需文件郵寄至香港金鐘道66號金鐘道政府合署43樓食物環境衛生署食物安全中心或電郵至本署 (easm_enquiry@fehd.gov.hk)。

香港製輸內地肉製品及乳品推薦食品生產商註冊簡報

食物貿易商入門網站 Food Trader Portal



食物貿易商入門網站

一站式溝通及申請平台

食物商登記
進口 / 出口食物
查詢電子衛生證明書
記錄食物抵港資料

登入食物貿易商入門網站

還未有帳戶?
忘記密碼?

新手教學影片 肉類及家禽進口許可證驗證 有用資訊

登入少量豁免系統

推薦食品生產商註冊申請表 Application Form for “Recommendation on Food Manufacturer Registration”

推薦食品生產商註冊申請表
(適用於出口往內地的指定 18 類食品)

Application for Recommendation on Food Manufacturer Registration
(Applicable to Export of the Specified 18 Categories of Food Products to the Mainland)

甲部 Part A 申請人資料 Particulars of Applicant

- | | | |
|--|---|--|
| (1) 食品生產商名稱
Name of Food Manufacturer | : | |
| (2) 業務名稱
Name of Business | : | |
| (3) 食物商登記號碼／獲豁免號碼
Trader Registration No./Exemption No. | : | |
| (4) 通訊地址
Correspondence Address | : | |
| (5) 聯絡人姓名
Name of Contact Person | : | |
| (6) 電話號碼
Telephone No. | : | |
| (7) 傳真號碼
Fax No. | : | |

乙部 Part B 食物製造廠資料 Particulars of Food Factory

- | | | |
|--|---|--|
| (1) 食物製造廠牌照號碼
Food Factory Licence No. | : | |
| (2) 食物製造廠地址
Address of Food Factory | : | |
| (3) 申請食品類別編號 ¹
Category No. of Food Product under Application ¹ | : | |

¹ 請參閱注意事項 (1) 的說明填上一個合適的食品類別編號。
Please refer to Note (1) to fill in ONE appropriate food category number.

中國國際貿易單一窗口「進口食品境外生產企業註冊」系統

China International Trade Single Window

“The System of China Import Food Enterprise Registration”



圖片只供參考，請留意系統會有不時更新的情況
For reference only. Please note that the system may be updated from time to time.

中國國際貿易單一窗口「進口食品境外生產企業註冊」系統

China International Trade Single Window

“The System of China Import Food Enterprise Registration”

◆ 輸入用戶名稱及密碼

Enter username and password



The screenshot shows the login interface of the China International Trade Single Window system. The header includes the logo and name of the system, and a link for overseas users. The main area features a large graphic with various trade-related icons. On the right, there is a login form with fields for username/phone/email, password, and a graphical verification code. Below the form are links for account activation and registration.

中国国际贸易单一窗口
China International Trade Single Window

Login for overseas or HK & MO & TW regions of China account

账号登录 | 卡介质登录

用户名/手机号/邮箱 忘记密码

密码 忘记密码

图形验证码 8HE0

☐ 已阅读并同意《用户服务协议》和《用户隐私政策》

登 录

卡介质丢失/损坏? 账号激活 还没有账号? 立即注册

圖片只供參考，請留意系統會有不時更新的情況
For reference only. Please note that the system may be updated from time to time.

中國國際貿易單一窗口「進口食品境外生產企業註冊」系統

China International Trade Single Window

“The System of China Import Food Enterprise Registration”

- ◆ 請於系統內提供企業基本資料
Please provide basic information of the food manufacturer in the system.

企业基本信息 生产信息 自查及声明 附件信息

暂存 删除 当前为企业暂存状态

通过本系统申请注册的企业应为进口食品境外生产、加工、贮存企业，贸易企业等非上述类型企业无需通过本系统申请注册。

企业基本信息

*所在国家(地区): 中国香港-Hong Kong,China

*所在国家(地区) 食品安全主管当局批准食品生产的注册编号:

*企业名称:

*(在华) 注册编号:

*(在华) 注册日期:

*(在华) 注册有效期:

*州/省/属地:

*生产场所地址:

*法定代表人姓名:

*联系人姓名:

*联系人职务:

*联系电话: + -

*联系人邮箱:

*建厂日期:

所在国家(地区) 注册批准机构名称:

*所在国家(地区) 主管当局名称: 香港特别行政区食环署

*生产类型: 请选择生产类型

*所在国家(地区) 食品安全主管当局颁发的许可生产证明: 附件上传

圖片只供參考，請留意系統會有不時更新的情況
The images are for reference only. Please note that the system may be updated from time to time.

中國國際貿易單一窗口「進口食品境外生產企業註冊」系統 China International Trade Single Window

“The System of China Import Food Enterprise Registration”

- ◆ 註冊帳號後，在「產品類別查詢」一欄，查詢擬輸內地肉製品及乳品的HS編碼及檢驗檢疫編碼
After registration, the HS code and inspection and quarantine code for the meat products and dairy products can be searched via the “Enquiry for Product Category”.

**查詢產品類別
Enquiry for Product Category**

**HS編碼
HS Code**

**產品類別
Product Category**

序号	HS编码	商品名称	检验检疫编码	检验检疫名称	产品范围	产品类别	需官方推荐	备注
1	2106909001	非乳基特殊医学用途婴儿配方食品、非乳基特殊医学用途配方食品	102	非乳基特殊医学用途婴儿配方食品、非乳基特殊医学用途配方食品(特殊医学用途配方食品)	乳品	婴幼儿配方乳制品	是	-
2	1901101090	供婴幼儿食用的零售包装配方奶粉〔早产/低出生体重婴儿配方(乳基)、母乳营养补充剂(乳基)特殊婴幼儿配方食品除外〕(按重量计全脱脂可含量<5%乳品制)	101	供婴幼儿食用的零售包装配方奶粉〔早产/低出生体重婴儿配方(乳基)、母乳营养补充剂(乳基)特殊婴幼儿配方食品除外〕(按重量计全脱脂可含量<5%乳品制)	乳品	婴幼儿配方奶粉	是	-
3	1901101090	供婴幼儿食用的零售包装配方奶粉〔早产/低出生体重婴儿配方(乳基)、母乳营养补充剂(乳基)特殊婴幼儿配方食品除外〕(按重量计全脱脂可含量<5%乳品制)	102	供婴幼儿食用的零售包装配方奶粉〔早产/低出生体重婴儿配方(乳基)、母乳营养补充剂(乳基)特殊婴幼儿配方食品除外〕(按重量计全脱脂可含量<5%乳品制)	乳品	婴幼儿配方奶粉	是	-
4	1901101090	供婴幼儿食用的零售包装配方奶粉〔早产/低出生体重婴儿配方(乳基)、母乳营养补充剂(乳基)特殊婴幼儿配方食品除外〕(按重量计全脱脂可含量<5%乳品制)	103	供婴幼儿食用的零售包装配方奶粉〔早产/低出生体重婴儿配方(乳基)、母乳营养补充剂(乳基)特殊婴幼儿配方食品除外〕(按重量计全脱脂可含量<5%乳品制)	乳品	婴幼儿配方奶粉	是	-
5	2106909001	非乳基特殊医学用途婴儿配方食品、非乳基特殊医学用途配方食品	102	非乳基特殊医学用途婴儿配方食品、非乳基特殊医学用途配方食品(特殊医学用途配方食品)	乳品	婴幼儿配方奶粉	是	-

圖片只供參考，請留意系統會有不時更新的情況

The images are for reference only. Please note that the system may be updated from time to time.

肉製品及乳品的要求 Requirements for Meat and Dairy Product

- ◆ 按國家海關總署要求，涵蓋的衛生檢測標準、證書要求、儲存和運輸等，包括：

肉製品：1) 肉類原料來源有指定要求

肉類原料應來源於內地供港畜禽、供港肉類或內地批准的准入國家（地區）已在國家海關總署完成註冊的肉類生產企業的獲准入肉類產品，原料應在香港檢驗檢疫合格，且符合內地法律法規標準要求等；

<https://cifquery.singlewindow.cn/>

The GACC's requirements on testing standards on hygiene, certification, storage and transportation include:

Meat products: 1) Specific Requirements for Meat Origin

Meat ingredients should be originated from poultry/meat from the Mainland for supply to Hong Kong, or permitted meat products from meat manufacturers which have completed registration with the GACC and from countries (regions) which have been approved for exporting meat products to the Mainland. It is necessary for raw materials to comply with the legal standards and requirements of the Mainland and have passed inspections and quarantine checks in Hong Kong;

肉製品及乳品的要求 Requirements for Meat and Dairy Product

- 肉製品：2) 食品中獸藥、農藥、重金屬、食品添加劑及其他有毒、有害物質的殘留量不超過內地規定的最高限量；
3) 獨立生產管理、產品存放、運輸等。

Meat products: 2) the standards for veterinary drug, pesticide, heavy metal, food additive and other toxic, harmful substance residues in food products should not exceed the maximum limits as required in the legal standards of the Mainland; and
3) separate management on production, storage and transportation of the meat products.

肉製品及乳品的要求 Requirements for Meat and Dairy Product

乳品： 1)原料乳來源有指定要求

產品使用的原料乳全部來源於內地乳品企業且經檢驗檢疫合格；

2)產品中獸藥、農藥、污染物、食品添加劑及其他有毒、有害物質的殘留量不超過內地規定的最高限量。

Dairy Products: 1) Specific Requirements of Raw Milk

Raw milk used in products should be solely sourced from the Mainland dairy manufacturers and has passed inspections and quarantine checks;

2) the standards for veterinary drug, pesticide, contaminant, food additive and other toxic, harmful substance residues in food products should not exceed the maximum limits as required in the legal standards of the Mainland.

「生產企業註冊條件及對照檢查要點」

“Compliance Checklist for Registration of Overseas Establishments”

附件 5-1-2

进口肉制品境外生产企业注册条件及对照检查要点

Compliance Checklist for Registration of Overseas Establishments of meat products to be Exported to P.R.China

注册编号 Registration Number:

企业名称 Enterprise Name:

企业地址 Enterprise Address:

填表日期 Date:

填表说明:

- 1.根据《中华人民共和国进口食品境外生产企业注册管理规定》(海关总署令第 248 号),向中国申请注册的境外肉类制品生产企业,其卫生条件应当符合中国法律法规和标准规范的有关规定,符合输华肉类检验检疫议定书要求。
- 2.输华肉类制品境外主管官方根据本表对肉类制品生产企业开展官方检查并根据检查的实际情况如实作出符合性判定。根据中国海关总署进出口食品安全局相关要求提交本表及境外肉类制品生产企业提供的证明材料。
- 3.境外肉类制品生产企业根据本表在申请注册前进行自我评估并开展自我检查。按本表中“填报要求及证明材料”栏目中的内容提供证明材料。证明材料应有目录,编号及内容应与“填报要求及证明材料”栏中的编号及内容对应,使用中文及英文填写,内容真实完整。

圖片只供參考，請留意系統會有不時更新的情況

For reference only. Please note that the system may be updated from time to time.

「生產企業註冊條件及對照檢查要點」 “Compliance Checklist for Registration of Overseas Establishments”

- ◆ 「生產企業註冊條件及對照檢查要點」內詳列國家海關總署對生產企業的一系列要求，例如：

企業基本情況；企業位置、車間佈局和設備設施；加工用水/冰/蒸氣的供給；原輔料和包裝材料；加工過程；溫度控制；化學品管理、廢棄物處理及蟲鼠害控制……等

The Checklist listed the GACC's requirements in details for food manufacturers to comply with, such as:

basic information of establishment, location, workshop layout, facilities and equipment, water/ice/steam supply, raw and auxiliary materials and packaging materials, processing procedures, temperature control, chemical management, waste disposal and pest control, etc.

「生產企業註冊條件及對照檢查要點」 “Compliance Checklist for Registration of Overseas Establishments”

- ◆ 食安中心會根據國家海關總署的要求，審核企業辦妥所有的註冊條件(包括由食品企業提供其委託第三方認可機構發出的食品檢測證明書及認證文件等)後，才向國家海關總署推薦註冊

The CFS will make a recommendation on registration to the GACC upon confirming the food manufacturer has complied with all the GACC's requirements (including submission of examination certificates and accreditation documents issued by a recognised third-party institute commissioned by the food manufacturer).

- ◆ 推薦註冊獲接納與否全屬國家海關總署的決定

Approval of the recommendation on registration is subject to the decision of the GACC.

申請「動物製食品衛生證書」 Application for “Health Certificate for Foods of Animal Origin”

- ◆ 在推薦註冊獲國家海關總署接納後，食品生產商可依循現行機制按食品批次向食安中心申請「動物製食品衛生證書」，為輸內地肉製品/乳品作清關之用

After the GACC has approved a recommendation on registration, the food manufacturer may apply for a “Health Certificate for Foods of Animal Origin” (HCFAO) for customs clearance of the meat and dairy products to be exported to the Mainland.

申請「動物製食品衛生證書」 Application for “Health Certificate for Foods of Animal Origin”

在「推薦食品生產商註冊」獲國家海關總署接納後：

After a recommendation on FMR has been approved by the GACC:

- ◆ 「動物製食品衛生證書」申請程序與現行一般申請程序基本相同
The application procedures for a HCFAO are basically the same as existing general application procedures.
- ◆ 食品生產商必須在遞交申請表格及在申請獲核對後，才開始相關出口食品的生產
The food manufacturer may only commence the production of the food product to be exported after submission of an application form and verification of the application.

申請「動物製食品衛生證書」 Application for “Health Certificate for Foods of Animal Origin”

在「推薦食品生產商註冊」獲國家海關總署接納後：

After a recommendation on FMR has been approved by the GACC:

- ◆ 在收到申請後，食安中心會安排人員對相關的食品製造過程到場檢查，及要求食品生產商提供該食品的相關生產、製造過程、文件紀錄等資料

After receiving an application, the CFS will arrange and conduct an on-site inspection of the food manufacturing process, and request the food manufacturer to provide information such as details of production, the manufacturing process and documentary records pertaining to the food product concerned.

- ◆ 食安中心在完成核查後，倘證實食品符合相關的規定，而食品生產商亦已呈交所有相關文件，中心會簽發「動物製食品衛生證書」

A HCFAO will be issued if the CFS has confirmed after verification that the food product has met relevant requirements and that the food manufacturer has submitted all the required documents.

申請「動物製食品衛生證書」

Application for “Health Certificate for Foods of Animal Origin”



The screenshot displays the official website of the Centre for Food Safety (CFS). The header includes the CFS logo, the text '香港特別行政區政府 食物安全中心', and navigation links for '字體大小', 'Eng 英', and a search icon. A left sidebar contains a menu with items like '最新消息', '關於我們', '新聞稿', '違規樣本及跟進樣本的檢測結果', '工作項目', '委員會及論壇', '進口管制', and '出口食物' (which is expanded to show '出口驗證', '出口食物往內地', and '出口商及業界的消息'). The main content area is titled '出口驗證' and features a sub-header '「動物製食品衛生證書」'. It details the issuance of health certificates for animal products, the role of the Food and Environmental Hygiene Department (FEHD), and lists application forms FEHB 79A and FEHB 79C. It also outlines the application process, including online submission via the FTP website (https://www.ftp.cfs.gov.hk/index_tc.html) and the required documents.

現時申請每份「動物製食品衛生證書」的費用為港幣9,723元
The application fee for each HCFAO is HK\$9,723

申請「動物製食品衛生證書」

Application for “Health Certificate for Foods of Animal Origin”

食物環境衛生署
Food and Environmental Hygiene Department

食物安全中心
Centre for Food Safety

請將填妥的申請表交回：
香港金鐘道 66 號金鐘政府合署 43 樓
食物環境衛生署
食物安全中心
獸醫公共衛生組
電話傳真：2867 5428 傳真號碼：2521 8067
Completed application form to be sent to:
Veterinary Public Health Section
Centre for Food Safety
Food and Environmental Hygiene Department
43rd Floor, Queenway Government Offices
66 Queenway, Hong Kong
Tel. No: 2867 5428 Fax No: 2521 8067

申請《動物製食品衛生證書》
Application for “Health Certificate for Foods of Animal Origin”

填寫本申請表前，請先閱讀<注意事項>
Please read <Notes for Attention> before filling in this application form

甲部 Part A 申請人（出口商）資料 Particulars of Applicant (Exporter)

(1) 公司名稱
Company Name : _____

(2) 食物進口商和食物分銷商登記制度下的食物商登記號碼／獲豁免號碼*
Trader Registration No./Exemption No. under the Registration Scheme for Food Importers and Food Distributors* : _____

(3) 商業登記號碼
Business Registration No. : _____

(4) 通訊地址
Correspondence Address : _____

(5) 聯絡人姓名
Name of Contact Person : _____

(6) 電話號碼
Tel. No. : _____

(7) 傳真號碼
Fax No. : _____

(8) 電郵地址
Email Address : _____

乙部 Part B 持牌食物製造廠資料 Particulars of Licensed Food Factory

請細閱<注意事項>第 16 項。 Please read item 16 of the <Notes for Attention>.

食物製造廠 Food Factory (1)

(1) 持牌人名稱
Name of Licensee : _____

(2) 食物製造廠名稱
Name of Food Factory : _____

(3) 牌照號碼
Licence No. : _____

(4) 處所地址
Address of Premises : _____

* 請刪去不適用者。 Please delete where appropriate.

申請資訊 Application Information

- ◆ 食安中心會適時向業界公布最新消息，包括於「推薦肉製品及乳品生產商註冊」專題網頁內發放有關申請的最新資訊

https://www.cfs.gov.hk/tc_chi/export/export_fem/recommendation_meat_and_dairy_product.html

The CFS will promptly inform the trade of the latest updates, including releasing the most recent information on applications, through the "Recommendation on Food Manufacturer Registration for Meat Products and Dairy Products" dedicated webpage

https://www.cfs.gov.hk/english/export/export_fem/recommendation_meat_and_dairy_product.html

- ◆ 「推薦食品生產商註冊」的查詢電話號碼為：3108 2740

Enquiry hotline for "Recommendation on Food Manufacturer Registration": 3108 2740

謝謝
Thank You